
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 3. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 119
Vil ministeren kommentere artiklen ”Sikkerhedsfirma sender overvågning fra danske dag-
ligstuer direkte til Kina”, der blev bragt på tv2.dk den 31. januar, 2025 og forholde sig til:
– Om det er et generelt problem i sikkerhedsbranchen?
– Om ministeren har kendskab til virksomheder, der sender danskernes data til Kina?
– Hvilke sanktionsmuligheder myndighederne har over for virksomheder, der sender 

danskernes personoplysninger til Kina?
– Om det offentlige Danmark benytter sig af virksomheder, varer eller ydelser som 

sender danskernes personoplysninger til f.eks. Kina?
– Om ministeren vil tage nogen skridt - enten her i Folketinget eller i EU - for at imødegå 

den kinesiske overvågning gennem forbrugerprodukter, såsom overvågningskamera-
er, gps’er o.l., der fremstilles i Kina og kan indeholde tvivlsom software?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Kofod (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Kofod@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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